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Meditatie
Laat uw handen sterk zijn 

“Want voor die dagen kwam des mensen loon te niet, en het loon van het vee
was geen: en de uitgaande en de inkomende hadden geen vrede; vanwege den
vijand, want Ik zond alle mensen, een iegelijk tegen zijn naaste.”

Zacharia 8:10

Er was geen loon, geen inkomen. De handel lag stil. Er was in- noch uitvoer. De
Samaritaan en Ammoniet maakten door hun plundertochten het reizen gevaar-
lijk, rovers bezetten de wegen. De boosheid tegen God wreekte zich in boos-
heid onder elkander. Het land was met vijandschap vervuld. O, jammerlijke
ellende! Zij is beschreven, ons ten voorbeeld. Zij moge dienen tot onze waar-
schuwing. Neen, ik schrijf dit niet uit zelfverheffing. Vreze moet ons hart vervul-
len. Wat zullen wij, wat zullen onze kinderen nog beleven? Zien we op de
zonden, op de weigering om tot de Heere weder te keren en ons te verootmoe-
digen onder Zijn slagen, dan wacht ons een bange toekomst. Geen holle leuzen
zullen baten, geen vernis van het christendom naar de mode van de tijd. Een
ijver moet ons bezielen voor Gods wetten en rechten. Dat die in ere werden her-
steld. Dat Gods Naam gevreesd worde, omdat het de Heere toekomt. Dat is het
wat ons betaamt. Het is de dure plicht der Hoge Overheid daarvoor te waken.
Zij gedenke Gods diepvervallen kerk. Gods huis heeft zij woest gelaten. Zou de
Heere het niet zien? Hij moedige door Zacharia hen aan, die Gods werk wach-
ten. In het voorgaande negende vers toch sprak de profeet: ”Alzo zegt de
Heere der heirscharen: Laat uw handen sterk zijn, gijlieden die in deze dage
deze woorden gehoord hebt uit de mond der profeten, die geweest zijn ten
dage als de grond van het Huis des Heeren der heirscharen gelegd is, dat de
tempel gebouwd zou worden.” In tegenstelling met hun ontrouwe vaderen
waren zij de stem der profeten gehoorzaam geweest. De herbouw des tempels
hadden zij ter hand genomen. Toen de grond van het Huis des Heeren werd
gelegd hebben de profeten hen bemoedigd, dat trots alle tegenstand de tempel
zou herbouwd worden.
En nu herinnert Zacharia niet alleen aan de toen gesproken woorden, maar
bovendien ondersteunt hij hen, zeggende: “Laat uw handen sterk zijn.” O, dat
niet versagen. Niet alleen zal de vloek van de zonden der vaderen worden
opgeheven, doch daarenboven zal de Heere in genade Zijn zegen geschenken.

Ds. G.H. Kersten
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Van de redactie
Februari 2007: Een nieuw kabinet is aangetreden. De verkiezingsuitslag gaf wel
winnaars aan, maar wie zou er met wie kunnen regeren. Getalsmatig wil men
vanzelf boven de 75 kabinets-leden uitkomen. CDA en PVDA kraakten het niet
samen om getalsmatig een comfortabele meerderheid te verkrijgen. SP dan?
Nee, die konden niet met het CDA door één deur. Groen Links mogelijk? Die
maakten vrijwel gelijk rechtsomkeert, (moeten ze politiek ook nog eens doen).
Christen Unie misschien? Ja, dat leek een goede combinatie om de onderhan-
delingen te gaan starten. Dhr. H. Wijffels mocht gaan proberen de kabinetsfor-
matie tot een goed einde te brengen. En dat is gelukt. Twee partijen in het
kabinet welker naam begint met een C. Inmiddels weten we dat niet alle wetten
op medisch en ethisch gebied worden teruggedraaid. Dat houdt niet in dat er
geen positieve dingen te vermelden zijn. Lees hiervoor maar de bijdrage in dit
nummer van dhr. B.J. van der Vlies. Provinciaal nu: de laatste bijdrage van dhr.
W. Kolijn als Statenlid. Met hierin aandacht voor hetgeen de SGP provinciaal
kon, en mag betekenen. Ook kijkt het scheidende Statenlid kritisch naar de
eigen partij. Nog een stukje dichterbij: de Gemeenteraad. Een interview met
N.G.H. Huizen uit Oostdijk, gemeenteraadslid voor de SGP. Hoe kwam Nico in
dit Raadscollege terecht, als 8e geplaatst en dat was nog wel een restzetel-
plaats?! Uit het verslag van de SGP-Jongeren Reimerswaal mag blijken dat dit
een enthousiaste groep jongeren is. Wie als jongere nog geen lid is willen we
vanaf deze plaats aanmoedigen om lid te worden, zie voor de website het
colofon! We blikken nog eens terug op de jaarwisseling met onze burgervader
en voor het overige treft u de gebruikelijke rubrieken aan. En actueel als we zijn:
de uitslagen van de verkiezingen van de Provinciale Staten. Tussen deze
‘bedrijven’ door vindt u de adverteerders. Ook die willen we onder uw aandacht
brengen. Zij maken het mede mogelijk om dit nummer weer te laten verschij-
nen. Hiervoor onze hartelijke dank! We begonnen van landelijk naar Gemeente-
raad. Laten we nog verder gaan: persoonlijk, en we willen u hiervoor verwijzen
naar de meditatie van wijlen Ds. G.H. Kersten. Maar ook op de oproep van dhr.
N.G.H. Huizen om de SGP in al haar geledingen in onze gebeden te willen
gedenken.

C. van Burg
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Van de voorzitter
Het is donderdagavond 16 november 2006. Het binnenlandse nieuws wordt
volkomen beheerst door de op handen zijnde verkiezingen voor de Tweede
Kamer. Ik rijd met enkele partijgenoten mee naar het Calvijn College in Goes,
waar de verkiezingsbijeenkomst voor de Tweede Kamer van onze partij wordt
gehouden. Mijn partijgenoot met wie ik mee zou rijden, had tegen me gezegd
dat we voor half 7 zouden vertrekken vanuit Krabbendijke. Ik mopperde een
beetje. Is dat niet erg vroeg? Maar goed, ik stap bij hem in en we rijden naar
Goes. Als we daar aankomen, blijkt het dat ik de situatie niet goed heb inge-
schat. De zaal loopt al vol! We zijn nog goed op tijd om een fatsoenlijke plaats
te krijgen, maar een poosje later gaan de mensen al in de vensterbank zitten, en
nog later moeten sommigen genoegen nemen met een staanplaats. Als ik rond
me kijk constateer ik met veel genoegen dat alle leeftijden goed vertegenwoor-
digd zijn. Er zijn ouderen, velen van middelbare leeftijd, ook tref ik veel jongelui
aan. Er zijn er verschillenden bij die ik eerlijk gezegd nou niet direct op een ver-
kiezingsavond van de SGP zou hebben verwacht. Ik kende hen nog van vroe-
ger, toen ze bij me in de klas zaten. Ik zou bij sommigen hun politieke
belangstelling niet zo hoog hebben ingeschat. Maar ze waren er wel!

Beste lezers, dat vind ik één van de mooie dingen die we binnen de gelederen
van onze partij aantreffen. Met z’n allen voelen we ons betrokken bij de partij.
En nu weet ik wel, de één voelt zich nauwer verbonden aan de aloude beginse-
len dan de ander. Maar als we in het politieke wereldje eens rond ons zien, dan
vraag ik u bij welke partijen we bijeenkomsten als deze aantreffen. Een bijeen-
komst waar Gods Woord open gaat, waarin we ons daaraan gebonden weten,
waarin we op een goede manier met elkaar om gaan. Dat zijn dingen waar we
zuinig op moeten zijn. En dan hoop ik werkelijk dat jong en oud bezield moch-
ten worden met dezelfde geest als die de oprichters van onze partij bezighield.
U zegt: “Dat waren ook maar mensen”. Dat zal waar zijn. Heel eenvoudige men-
sen soms. Maar toch hadden die mensen iets. Ze waren gedreven, bezield, de
nood dreef hen. Er was ook gebed voor de partij. Er waren er toen, bij wie het
welzijn van de partij een artikel in het gebed was. Ze droegen dat steeds mee in
het persoonlijke gebed. Dat is ook nu nog zo nodig. 

Het was een avond waarin ernstige bezinning aan de hand van Gods Woord
niet werd gemist. Dhr. Van der Vlies hield een verkiezingstoespraak zoals we
dat van hem gewend zijn. Toen het pauze zou zijn deelde de voorzitter mee dat
er gelukkig geen koffie genoeg was. Iedereen begreep hoe hij dat bedoelde.
Omdat de opkomst zo massaal was, had de kantinebeheerder onvoldoende
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capaciteit om voor iedereen koffie te verzorgen. Later op de avond kwam dat
wel weer goed. Heel mooi was toen het volgende stukje uit het programma.
Debatleider Harry van der Maas stelde verschillende vragen aan dhr. Van der
Staay en aan “onze” gedeputeerde, dhr. Van Heukelom. Ook moesten de beide
heren een toets afleggen op het gebied van feitenkennis. Het bleek dat onze
tweede man in de Tweede Kamer een fabelachtige hoeveelheid kennis paraat
heeft. Vervolgens mag een ieder die iets vragen of zeggen wil aan de SGP-pro-
minenten naar de microfoon komen. Dat onderdeel van de avond loopt ook
goed. Tenslotte eindigt dhr. Van der Vlies de avond met dankgebed. Daarna
zingen we staande met z’n allen de twee bekende coupletten van ons Neder-
landse volkslied. Mijn bloed gaat harder stromen. Ik houd – net als u hoop ik -
van ons volkslied. Hebt u ook wel eens goed nagedacht over de diepe inhoud
van ons prachtige Wilhelmus? Vooral het zesde couplet.

Mijn schild ende betrouwen
Zijt Gij, o God mijn Heer.
Op u zo wil ik bouwen
Verlaat mij nimmermeer.
Dat ik toch vroom mag blijven,
Uw dienaar ’t allen stond
De tirannie verdrijven
Die mij mijn hart doorwondt. 

U vraagt zich misschien af waarom ik u dit korte verslag geef van deze bijeen-
komst. Ik realiseer me dat we, op het moment dat u deze woorden leest, de ver-
kiezingen van de Provinciale Staten al achter de rug hebben. Waarom dit oude
nieuws? Wel, beste lezers, op zo’n avond krijg ik soms weer moed. Als we op
alle ontwikkelingen zien in ons vaderland, binnen de partij, binnen onze
gezindte, en op nog heel veel dingen meer, dan kan ik soms heel erg moede-
loos worden. Dan vraag ik me soms af wat er van terecht moet komen. Maar op
een avond zoals deze, mogen we ook eens een keer zien dat er in Juda nog
goede dingen gevonden worden. Begrijpt u? 

U zegt: “Ja, maar toch hebben we maar 2 zetels behaald”. Dat is zo. Ik had ook
gehoopt dat het er 3 zouden worden. Maar toch is dat het voornaamste niet.
Dat we als Staatkundig Gereformeerde Partij de gunst des Heeren zouden
mogen ervaren, dát is het voornaamste. Ik hoop dat we als partij eensgezind,
als een Gideonsbende schouder aan schouder mogen staan om het beginsel
vanuit Gods Woord te verdedigen. 

S.D. van Koeveringe
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Uit Den Haag
Het halfvolle glas

Het is een bekend beeld, dat wordt gebruikt om aan te geven dat je tegen één
en dezelfde zaak op twee verschillende manieren kunt aankijken. Een glas, half
gevuld, is in dat beeld voor de één halfvol, de ander zegt tegen hetzelfde glas
dat het half leeg is. Half vol of half leeg, het is maar hoe je het bekijkt.
Een aanvankelijk leeg glas dat half wordt gevuld, is al heel wat voor iemand die
dorst heeft. Maar als een vol glas voor de helft wordt leeg gegooid, is dat een
heel verlies.

Ik moest aan dat beeld denken toen mij werd gevraagd naar een oordeel over
het regeerakkoord dat de drie fracties CDA, PvdA en ChristenUnie sloten. Het
is de coalitie die wij als enige fractie direct na de verkiezingen aan Hare Majes-
teit aanbevolen hebben. Wij vonden deze combinatie de enige reële mogelijk-
heid, qua programmatisch vergelijk én qua werkbaarheid. Dat deze coalitie nu
tot stand kwam, stemt tot tevredenheid. We mogen daar dankbaar voor zijn.
Wie had dat een jaar of wat geleden durven denken, een kabinet dat steunt op
drie partijen, waarvan er twee een christelijke oriëntatie hebben? En dat in een
tijd waarin de christelijke godsdienst teruggedrongen wordt naar het privé-
domein. Opmerkelijk!

In het regeerakkoord staan diverse punten die er met een andere politieke com-
binatie niet in zouden staan. Grote aandacht voor jeugd en gezin – een goede
zaak – zou er met bijvoorbeeld de SP of GroenLinks ook nog gekomen kunnen
zijn, maar dat geldt bepaald niet voor nogal wat andere punten. Over de Win-
keltijdenwet bijvoorbeeld, over de vrijheid van onderwijs, over de zogeheten
nuloptie voor gemeentebesturen bij het ontwikkelen van een prostitutiebeleid.
Zo is meer te noemen. 

Belangrijkste paragraaf in dit verband is die over de medisch-ethische thema’s.
Daar zal de ChristenUnie vooral op beoordeeld worden. Daarin moet het ver-
haal schuilen dat gaat over de vraag of het regeerakkoord voldoende winstpun-
ten heeft om de prijs van regeringsverantwoordelijkheid te willen betalen.
Natuurlijk gaat het om een integraal oordeel en zijn er een heleboel andere
beleidspunten die op zichzelf de moeite waard zijn in het licht van een christe-
lijk streven. Maar deze paragraaf springt er toch bij een eerste toets wel uit. En
eerlijk is eerlijk, daarin staan vele voornemens die in de komende tijd ongetwij-
feld de steun van de SGP-fractie zullen krijgen. Enkele voorbeelden. De over-
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tijdbehandeling wordt onder de Wet afbreking zwangerschap gebracht. Er blij-
ven vijf wachtdagen in deze wet. Er komt onderzoek naar wat een noodsituatie
voor de vrouw precies is om afbreking van de zwangerschap te rechtvaardigen.
De pil van Drion komt niet beschikbaar en het verbod om menselijke embryo’s
te kweken ten behoeve van wetenschappelijk onderzoek blijft van kracht. Ook
de euthanasiepraktijk wordt niet uitgebreid met nieuwe criteria als bijvoorbeeld
dementie of levensmoeheid. Voor al deze bepalingen in het akkoord mogen we
oprecht dankbaar zijn. Waarbij we de wens uitspreken dat deze voornemens
ook duurzaam zijn en het er echt van komt deze te verwerkelijken.

Als je naar deze en dergelijke punten kijkt, dan is het glas – om zo te zeggen –
half vol en dat is al heel wat. Maar we moeten elkaar wel scherp houden en blij-
ven benoemen dat het glas tegelijk half leeg blijft. Nu moeten we niet gaan mil-
limeteren over de werkelijkheid. In het politieke klimaat van de laatste jaren,
zeker als je de paarse periode in gedachten hebt, is een half vol glas een ver-
rassing. Daar doen we niets van af. Maar tegelijk gebiedt een zekere trouw aan
onze jarenlange strijdpunten en wat meer is, trouw aan onze beginselen, dat we
er oog voor moeten hebben en houden dat “de lat eigenlijk hoger ligt, althans
hoger moet liggen”. Diezelfde eis stelde de CU en haar voorlopers altijd aan het
CDA. De vraag dringt zich op of met het nu voorgenomen beleid een werkelijke
trendbreuk wordt bewerkstelligd. De vraag of het helaas in onze wetten en
praktijk verankerde, maar principieel door ons nog altijd betwiste recht van de
daarvoor in vrijheid kiezende vrouw op abortus, fundamenteel ter discussie
wordt gesteld of niet. Een dergelijke vraag kan worden gesteld over het crite-
rium van zelfbeschikking in het kader van de euthanasie. Daar is het ons jaren-
lang om gegaan, schouder aan schouder met de ChristenUnie. Deze principiële
kritiek mag nu niet ineens verstommen. Het is onze roeping om daar de vinger
bij te blijven leggen. Constructief en waardig, bewogen en beslist. Dat is geen
kwestie van “miezeren” en al helemaal niet van misgunnen van de door het
regeerakkoord bereikte inzet, maar van een consequente houding.

Het is raar dat vooraanstaande politici uit het ons naast staande kamp over
deze houding hun verbazing uitspraken of zich daardoor teleurgesteld toonden.
Ik heb wel eens begrepen dat bijvoorbeeld bij de beoefening van de denkspor-
ten dammen of schaken remise (zeg maar:gelijkspel) wordt verwelkomd als ver-
lies moest worden gevreesd; maar nóg beter of veiliger is om gewoon te
winnen. Heeft de ChristenUnie dan niet gewonnen? Wij hopen het van harte!
Een glas half vol of half leeg. Het is maar hoe je er naar kijkt, wat je er in wilt
zien. Maar zeker ook dankbaarheid voor wat er in het glas zit.

12 februari 2007 Van der Vlies
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Uit de Staten van Zeeland
Aan het streven van de Reimerswaalse SGP om met vaste regelmaat de achter-
ban te informeren over het werk van haar bestuurders en vertegenwoordigers
werkt de SGP-statenfractie graag mee. Verschillende leden hebben in de ach-
terliggende periode een bijdrage geleverd. Ik hoop vurig dat ook in de komende
periode het vaste verschijningspatroon van ‘Een vaste koers’ vastgehouden kan
worden. Ik twijfel niet aan de bereidwilligheid van de SGP-statenleden om des-
gevraagd voor elk nummer een artikel te leveren. Voor ondergetekende is dit de
laatste bijdrage die ik als statenlid mag leveren. Na bijna 21 jaar de eer te heb-
ben gehad de SGP in de Zeeuwse staten te mogen vertegenwoordigen acht ik
het nu, op 63-jarige leeftijd, tijd om plaats te maken voor jongeren. Naast deze
factoren speelt ook de ‘last’ van het landelijk voorzitterschap, de dagelijkse zor-
gen die dit meebrengt en de tijd die eraan besteed moet worden, een rol. 

Invloed (1)
De provinciale politiek heeft veel meer invloed op ons dagelijks leven dan velen
vermoeden. Om de burger daarvan te doordringen, in de hoop dat dit leidt tot
een hoger opkomstpercentage bij de Statenverkiezingen heeft de provincie,
vanaf september 2006 tot en met 3 maart 2007, een aantal ‘open dagen’ geor-
ganiseerd. Aan de hand van de thema’s ‘Kust & Veiligheid’, ‘Kleine kernen &
Platteland’, ‘Mobiliteit’ en ‘Economie en Water’ werd duidelijk gemaakt welke
belangrijke rol het provinciaal bestuur op deze terreinen speelt. Het gaat niet
alleen om de bekende, op zich uiterst belangrijke, discussiepunten zoals de
Westerscheldecontainerterminal, de verdieping van de Westerschelde met de
bijbehorende eis van natuurcompensatie in de vorm van ontpoldering en de
samenwerking tussen Zeeuwse en Rotterdamse havens (aandachtspunten die
ook in de komende periode volop aan de orde zullen blijven). Het gaat ook over
de veiligheid (van kustverdediging tot verkeersveiligheid), de kwaliteit van
bodem, lucht en water (denk aan problematiek van de Deltawateren), werkgele-
genheid, het behoud van landbouw en visserij door kansen te zoeken in ver-
nieuwing (zie b.v. Imares te Yerseke), onderwijs welzijn en zorg (waarbij het
gedeputeerde Van Heukelom gelukt is om de wachtlijsten in de jeugdzorg weg
te werken. Het publiek kon met de provinciale politici in debat gaan. De SGP-
fractie is bij deze bijeenkomsten steeds aanwezig geweest en zorgde er voor
dat de aanwezigen kennis konden nemen van de SGP-standpunten. Of al deze
inspanningen geleid hebben tot een hogere opkomst valt op dit moment niet te
voorspellen, maar aan de inzet van de provincie kan het niet liggen. Over de
vraag welk signaal er werkelijk uitgaat van lage opkomstcijfers bij verkiezingen
(bij de statenverkiezingen in 2003 ongeveer 50%) wordt zeer verschillend
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gedacht. De ene deskundige ziet het als een dreigend failliet van ons democra-
tisch stelsel terwijl anderen het zien als een teken van een tevreden bevolking.
Vanuit een Christelijke visie op de overheid, zijnde Gods dienares (Rom. 13),
moet het onnodig wegblijven van de stembus beoordeeld worden als verzaking
van een dure plicht en miskenning van het grote voorrecht invloed uit te kunnen
oefenen op de samenstelling van, in dit geval, de provinciale staten van Zee-
land. 

Invloed (2)
De SGP oefende in de afgelopen periode (2003-2007) invloed uit op de
Zeeuwse politiek met 6 zetels (op een totaal van 47) in provinciale staten en,
door de verkiezing van dhr. Van Heukelom tot lid van gedeputeerde staten, als
collegepartij. De positief constructieve houding van de CDA-fractie, de winnaar
van deze verkiezingen, vormde een belangrijke factor in de collegeonderhande-
lingen. Waar in het verleden het CDA zich niet sterk wenste te maken voor deel-
name van de SGP was er in 2003 sprake van onomwonden steun van die zijde,
waardoor de SGP kon toetreden tot het college. In de geschiedenis van de SGP
is dat tamelijk uniek. Slechts de heren van Ommeren (Zeeland), Houtman (Zuid-
Holland) en Zondag (Gelderland) maakten eerder deel uit van gedeputeerde
staten; wat de eersten betreft een volle periode terwijl de laatste het laatste deel
van een periode GS-lid was. Op dit moment valt de vraag, of de heer Van Heu-
kelom de eerste SGP-er zal zijn die z’n GS-lidmaatschap in een tweede periode
kan voortzetten, niet te beantwoorden. Het woord is eerst aan de kiezer die
immers zal uitmaken wie de 39 zetels in de staten van Zeeland zullen bezetten.
Hoe pakt de teruggang van 47 naar 39 zetels uit voor de SGP? Hoe dit ook uit-
valt, het eventueel afwijzen van de SGP voor deelname aan het nieuwe college
zal niet gemotiveerd kunnen worden met het verwijt dat de SGP geen betrok-
ken en deskundig bestuurder heeft geleverd, ook niet met het argument dat de
steun van de fractie aan het collegebeleid onvoldoende was en zeker niet met
opmerkingen over gebrek aan loyaliteit. De SGP toonde zich steeds een zeer
betrouwbare coalitiepartner! Daarom kan alleen een (onverhoopt) slechte ver-
kiezingsuitslag uitsluiting van de SGP rechtvaardigen. Dat is een zaak van bid-
den èn werken. 

Communicatie
Het valt op dat in deze gemeente de SGP dankbaar kan terugzien op opeenvol-
gende goede verkiezingsuitslagen. Het is te zwart-wit geredeneerd om dit vol-
ledig toe te schrijven aan de inspanning van de actieve Reimerswaalse SGP,
maar toch zien we dat in gebieden waar de SGP minder actief is een gestage
teruggang van het aantal op de SGP uitgebrachte stemmen. Als partij schieten
we te kort in het overbrengen van onze boodschap. De karikatuur van de SGP,
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als een partij die slechts de zonden van land en volk aanklaagt, die kritiekloos
terug verlangt naar de grootheid van het rijke verleden, die zich met haar visie
op kerk en staat buiten de politieke orde plaatst, wordt niet alleen door de ‘vij-
andige’ buitenwereld in stand gehouden, maar schiet, naar mijn waarneming
ook wortel binnen SGP-kringen. Opmerkelijk, want deze algemene kritiek is
mijns inziens op basis van landelijke, provinciale en gemeentelijke verkiezings-
programma’s niet concreet te maken. Opvallend is dat tegelijkertijd met deze
kritiek dikwijls grote waardering wordt uitgesproken voor het werk van SGP-
bestuurders en –vertegenwoordigers. Dan rijst de vraag: welke SGP bedoelt
men, de werkelijke of een ingebeelde? Het onmiskenbare feit dat velen het
beeld van de SGP als conservatief, ondemocratisch en soms zelfs achterlijk
graag in stand houden neemt niet weg dat wij een taak hebben om deze
bewuste miscommunicatie door o.a. gerichte informatie aan de verschillende
doelgroepen te bestrijden. Niet om de SGP populair te maken, dat zal niet luk-
ken en dat mag nimmer onze drijfveer zijn. Nee, het gaat erom ‘onze mensen’
de instrumenten aan te reiken waarmee ze door de karikaturale beeldvorming
heen kunnen prikken. Een spreekwoord zegt: ‘Onbekend maakt onbemind’.
Dat geldt ook het SGP-beginsel. Voor het goed verstaan hiervan is ook kennis
van de geschiedenis nodig. Groen van Prinsterer schreef meer dan 150 jaar
geleden over de ideologie van het ongeloof. Hij voorzag en doorzag de ontwik-
kelingen waar we nu midden in zitten. Een tijd waarin de politieke hoofdstroom
onder het motto ‘scheiding van kerk en staat’ elke inbreng in het politieke debat
vanuit een godsdienstige overtuiging, wat het SGP-beginsel betreft volstrekt
ten onrechte, verdacht maakt. Dit maakt het werk van onze bestuurders en ver-
tegenwoordigers niet eenvoudig. Dit maakt het tevens noodzakelijk om helder
en duidelijk te communiceren, ook in de richting van de verschillende doelgroe-
pen in onze achterban. Onverminderd blijft echter de boodschap: ‘Vrees God,
en houdt Zijn geboden, want dit betaamt alle mensen’ (dit betekent ieder mens
persoonlijk).

W. Kolijn
Terneuzen, 7 februari 2007
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Kerkhoekstraat 17 - Yerseke

Tel. (0113) 57 20 20

Fax (0113) 57 00 19

Voor al uw bouwactiviteiten

Oostdijk v.o.f.
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Al 25 jaar uw
boek & kantoor-

specialist!!

U bent van harte welkom
in onze winkel.

Noordzandstraat 34 - Yerseke 
Tel. (0113) 57 29 07, fax (0113) 57 38 73

‘DE KLEURMAKER VAN DE STREEK’

Grintweg 79 - Yerseke - Tel. (0113) 57 20 75

* Tuinbeplanting

* Kamerplanten

* Bestrating

* Potten/manden

* Tuingereedschap

* Vijvermateriaal

* Tuinhout

* Blokhutten

* Meststoffen

* Blokhutten

* Meststoffen

* Cadeau-artikelen

* enz.

Voor al uw tuinmateriaal

Wij drukken ook kettingformulieren
Vraag geheel vrijblijvend offerte aan!

BOEKEN
KANTOORARTIKELEN

DRUKWERK van adreskaartje tot boek!

Voor al uw…

Drukkerij:
Zuidweg 19

Krabbendijke
T 0113 - 50 14 02
F 0113 - 50 24 88

E velzenbv@zeelandnet.nl

Boekhandels:
Dorpsstraat 83
Krabbendijke

T 0113 - 50 61 73
F 0113 - 50 31 72

’s-Gravenstraat 17
’s-Gravenpolder
T 0113 - 31 13 09

Schoolstraat 3
Aagtekerke

T 0118 - 58 34 06
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Het juiste adres voor… 3 Binnen/buitendeuren
3 Laminaat
3 Kunststofkozijnen (veka)
3 Schuifwanden
3 Bouwmaterialen
3 Verf
3 Gereedschappen

HSH Doe het zelf
Raadhuisstraat 71
4631 NB Hoogerheide 
Tel. 0164 - 66 72 12

–––––– Tot ziens bij HSH!!!  ––––––  

belastingzaken – administraties – adviezen

Marijkelaan 11
4401 GE  Yerseke

Postbus 9
4400 AA  Yerseke

Telefoon (0113) 57 26 20
Telefax (0113) 57 38 99

Aangesloten bij FISCOUNT
een samenwerkingsverband
met registeraccountants
en fiscaal juristen



Terugblik op de
verkiezingen
‘Eens even binnen kijken wat er te doen is in het Calvijn
College aan de Appelstraat. Het  ziet er weer zo gezellig uit binnen.’ 
Ongeveer 50 jeugdige oranjefans staan ongeduldig te wachten totdat de secre-
taris zijn stem door de geluidsinstallatie laat horen. De secretaris stelt voor om
met elkaar te zingen en te lezen uit Psalm 74. Na het vragen om een zegen over
de avond houdt hij met ons een overdenking over de gelezen Psalm. In de eer-
ste elf verzen ziet de profeet Asaf alleen op de tijdelijke en verdrietige zaken die
gebeurd zijn. Maar in het twaalfde vers mag de profeet opmerken dat hij het
eeuwig geluk uit genade verkregen heeft. En vanaf het twaalfde vers mag de
profeet omhoog zien naar de weldaden des Heeren, die Hij dwars door de
onmogelijkheden werkt. De jongeren krijgen de indringende boodschap mee
dat er grote haast bij is om de Heere te zoeken in je jonge jaren. Na deze woor-
den houdt hij deze avond voor geopend en geeft hij het woord aan onze gast-
spreker Geert Schipaanboord. Geert heeft van augustus tot december 2006 in
de Tweede Kamer stage gelopen bij de fractie van de SGP. Hieronder treft u
een greep van zijn ervaringen tijdens zijn stage opgedaan en niet te vergeten zijn
stageblik omtrent de verkiezingen van 22 november 2006!

Geert Schipaanboord: 
‘Met Bos ben je de klos’, ‘Rooie Rouvoet’, ‘Weg met het koude, kille Nederland
van Rita Verdonk’. Deze kreten klonken Geert om de oren tijdens de verkie-
zingscampagne. Vooral in de weken van november waren de verkiezingen hèt
onderwerp van gesprek en leek het alleen nog maar om politieke personen te
gaan. Er worden ons enkele opvallende feiten gegeven die achteraf ook goed
verklaard kunnen worden, onder andere:
- Steeds minder mensen zijn verbonden met één politieke kleur of lid van een

politieke partij. 
- Steeds meer zwevende en laat beslissende kiezers zijn alom waar te nemen. 

De volgende onderdelen kwamen aan de orde:
- de campagne
- de uitslag op 22 november
- de vorming van een nieuw kabinet
- de SGP in een nieuwe regeerperiode.

Met het aansnijden van een taart ter ere van het 25-jarig jubileum van dhr. Van
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der Vlies werd tevens het 25e verkiezingsprogramma gepresenteerd. In dit pro-
gramma kregen jeugd en gezin een heel belangrijke plaats. De opvoeding ligt in
de eerste plaats bij de ouders en dat lukt het beste wanneer het hen niet finan-
cieel moeilijk wordt gemaakt. Het zou niet nodig moeten zijn dat moeders bui-
tenshuis werken. Ook vele andere thema’s kwamen aan de orde, zoals de zorg
voor zwakkeren in de samenleving, ethische thema’s, een evenwichtig buiten-
lands beleid, meer daadkracht in het waarden- en normendebat enz.

De regioverkiezingsavonden werden zeer goed bezocht. De Kamerleden
ervaarden dit dan ook als hartverwarmend. De geluiden die hier en daar te
horen waren, alsof het allemaal niet uitmaakt dat de SGP campagne voert, zijn
daarom niet terecht. Hoewel de SGP niet te klagen had over aandacht gezien
haar grootte, ging het in de tijd voor 22 november toch vooral om Wouter Bos
en Jan Peter Balkenende. 

Premier Balkenende had het grote voordeel met een stevige dosis ervaring de
campagne in te gaan. Het CDA nam een ‘spindoctor’ in dienst. Deze ‘doctor’,
Jack de Vries, heeft alles voorbereid wat Balkenende naar buiten moest bren-
gen tijdens de verkiezingsstrijd. Dhr. De Vries is een soort campagneleider die
zelfs in Amerika is geweest om de herverkiezing van Bush goed te bekijken.
Ook heeft het CDA hoge ogen gegooid door het positieve denken. Dit werd
ondersteund door de website www.ikbentrotsopnederland.nl. De campagne-
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tactiek van het CDA valt samen te vatten als ‘Rustig aan, geen wilde plannen en
wachten tot anderen fouten maken’. Het CDA over Balkenende: ‘Hij is mis-
schien wat saai, maar je weet tenminste wat je aan hem hebt’. 

Bij de PvdA zijn zware klappen gevallen  door de plannen voor de hypotheek-
rente-aftrek. Deze plannen moesten later door de zware kritiek nog bijgesteld
worden. Het beeld dat   Wouter Bos gaf om met de VVD te willen regeren bleek
later een grap te zijn. En de inhoudelijke boodschap van de PvdA, dat het
socialer moest in Nederland, werd geen succes. Het nadeel tijdens de cam-
pagne was dat de media teveel aandacht gaven aan de strijd tussen het CDA
en de PvdA. Er zijn toch immers meer partijen en personen die meededen aan
de verkiezingen? De kiezers gingen denken dat wanneer ze echt een belang-
rijke stem wilden uitbrengen, zij tussen die twee partijen moesten kiezen (stra-
tegisch stemmen). En wat nu ondertussen is gebleken tijdens de formatie, is
dat deze twee kemphanen toch goed door één deur kunnen. Daarom toch de
bekende SGP-leus:‘Van een principiële stem krijg je nooit spijt!’ 

Als (landelijke) SGP-jongeren hebben we onlangs een kritisch artikel over de
Nederlandse campagnes geschreven. Daarin pleitten we voor een verbod op
het publiceren van opiniepeilingen in de laatste weken van de campagne. In
veel andere Europese landen is dat gebruikelijk. Ook zou de opzet van de lijst-
trekkersdebatten veel inhoudelijker kunnen. Tijdens de formatie moeten daar
afspraken over worden gemaakt.

Flinke uitschieters bleven bij de verkiezingen niet uit. De SGP bleek weer de
meest stabiele factor te zijn. Wat  opviel bij de uitslag van de verkiezingen was
het volgende:
- De meest extreme partijen in ons systeem, de SP en de PVV, die inhoudelijk

het meest ver van elkaar afstaan, zijn de grote winnaars.
- De vier partijen die ooit in Nederland geregeerd hebben, nl. PvdA, D66, CDA

en VVD, hebben verloren. 
- De drie coalitiepartijen hebben alle drie verloren, maar de PvdA heeft daar

niet van kunnen profiteren en het CDA is verreweg de grootste gebleven. 

Wanneer we terugzien op de verschillende manieren van campagne voeren dan
valt die van de SP al snel op. In plaats van andere partijen die kort voor de ver-
kiezingen de straat op gaan, zijn de SP’ers al weken bezig. Het succes van Wil-
ders is vooral te verklaren vanwege zijn kritische houding ten opzichte van de
Islam. Zijn principe ‘Eerst de problemen in Nederland oplossen, dan pas naar
het buitenland kijken’ levert hem veel waardering op. Ook onder reformatori-
sche jongeren blijkt Wilders populair. Op een scholierenverkiezing (de dag voor
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de echte verkiezingen) op een reformatorische school kreeg Wilders 16% van
de stemmen in de bovenbouw van HAVO/VWO. Voor de SGP-jongeren ligt hier
een taak! Wilders mag dan terecht kritisch zijn over de islamisering van ons
land, maar wat hij en zijn partij daarvoor in de plaats willen, is een moderne
samenleving met alle medisch-ethische rechten waar wij zo kritisch over zijn.
Zijn voorstel om veel minder geld uit te geven aan ontwikkelingshulp is veel te
simpel. Juist als christenen zouden we bewogen moeten zijn met het lot van
onze naaste ver weg. 

De stemmenwinst voor de SGP was uiteindelijk niet voldoende voor een derde
zetel. Ook de lijstverbinding met de Christen Unie hielp niet, omdat de CU pre-
cies genoeg stemmen had voor de eigen zes zetels en dus geen stemmen
‘over’ had. Toch is de campagnevoering van de SGP niet voor niets geweest.
Allereerst betekent campagnevoeren niet alleen dat je nieuwe kiezers binnen-
haalt. In de verkiezingscampagne kunnen Kamerleden verantwoording afleg-
gen over wat ze met de stem van de kiezer hebben gedaan. Verder is het voor
steeds minder mensen vanzelfsprekend om SGP te stemmen. Gezien het suc-
ces van Balkenende en Rouvoet merkt de SGP in toenemende mate dat ze zich
voor elke stem moet inzetten.
In de SGP-campagne is in toenemende mate gebruik gemaakt van internet en
televisie. Vergeleken met andere partijen doet de SGP nog steeds rustig aan.
Dat wij in ‘onze kringen’ niet zo enthousiast zijn over televisie, lijkt me terecht.
Dat is de SGP ook niet. Je moet echter wel vaststellen dat steeds meer mensen
alleen via televisie en internet kennis maken met de politiek. 

De vorming van een nieuw kabinet
Veel christenen volgen met spanning welk onderhandelingsresultaat de Chris-
ten Unie zal bereiken. Door veel mensen wordt verwacht dat de Christen Unie
wel het een en ander weet te bereiken, maar dat er op medisch-ethisch gebied
weinig mogelijk is. Alleen op het gebied van stamcelonderzoek is er ruimte voor
een duidelijke verbetering. Een orthodox-christelijke partij moet niet verwach-
ten dat het hele verkiezingsprogramma in het regeerakkoord wordt opgeno-
men. Maar wanneer je bijvoorbeeld de abortuspraktijk goed onder ogen ziet is
dat een praktijk waar je niet zwaar genoeg aan kunt tillen. Om zoiets terug te
dringen moet toch wel de eerste prioriteit van een christelijke partij zijn. Meer
aandacht voor het milieu, hoe belangrijk ook, heeft de aandacht van veel par-
tijen. De medisch-ethische kwesties gaan juist de christelijke politiek aan.

De SGP in een nieuwe regeerperiode
Nu de twee partijen waar de SGP de meeste verwantschap mee heeft, waar-
schijnlijk de regering ingaan, is het best lastig oppositie voeren. Aan de ene
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kant loopt de partij het risico alles ‘af te kraken’ omdat de SGP vindt dat in het
overheidsbeleid veel meer rekening gehouden moet worden met de Bijbelse
boodschap. Aan de andere kant zou de partij niet meer geloofwaardig zijn wan-
neer ze als een applausmachine de voorstellen van CDA en Christen Unie zal
ontvangen. Het is de kunst om in de kritiek, ook op het nieuwe kabinet, de juiste
toon te vinden. 

Tot slot zingen we voor de pauze Psalm 99, het 1e en 2e vers. Na de pauze
moet iedereen zijn mobiele telefoon aanzetten wat natuurlijk niet  gebruikelijk is.
Maar ja, de quiz heet niet voor niets ‘mobile-quiz.’ Er worden meerkeuzevragen
gesteld die geprojecteerd worden via een beamer. Voor het antwoord staat
geen letter maar een cijfer variërend van 0 tot 9. De uitkomst van de tien poli-
tieke vragen vormen als antwoord een mobielnummer. Vervolgens moeten er
nog vijf extra vragen beantwoord worden die voor het antwoord wel een letter
hebben. Deze letters vormen het woord PRIMA. Degene die het eerst contact
krijgt met het nummer en het woord weet, ontvangt van de secretaris de unieke,
oranje SGP-sjaal.  

In de pauze is er gelegenheid om schriftelijke vragen te stellen. Hiervan wordt
druk gebruik gemaakt. Nadat Geert alle vragen naar tevredenheid heeft beant-
woord wordt hij door de secretaris hartelijk bedankt voor de spontane manier
waarop hij de avond vulde. Als dank krijgt hij wat financiële steun om zijn boe-
kenkast uit te breiden. In de toekomst gaan we ons best doen voor het organi-
seren van een dergelijke avond. Neem volgende keer je vrienden en vriendinnen
mee want politiek is heel boeiend (èn gezellig). Wat we als vereniging ook altijd
waarderen is dat er uit de fractie en de kiesverenigingen belangstelling is. Wet-
houder Sinke heeft deze avond met ons geëindigd. Hij gaf ook te kennen dat
deze avond bij de wekelijkse besprekingen van B & W ter sprake zou komen. 

SGP-Jongeren Reimerswaal
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In gesprek met Nico Huizen
Een interview met de heer N.G.H. Huizen uit Oostdijk,
het SGP-raadslid, dat in onze burgerlijke gemeente Rei-
merswaal het laatst is aangetreden in de fractie, is een
boeiende bezigheid. Hieronder leest u het resultaat:

Vertel eens iets meer over jezelf (korte levensbe-
schrijving, met aandacht voor je jeugd, je opleiding,
enz.)
Ik ben in 1966 geboren in Krimpen aan den IJssel. Ik
heb daar de basisschool doorlopen (voor de “kenners”:
eerst 4 jaar op de Johannes Calvijnschool en daarna,

wegens verhuizing, 2 jaar de Jacobus Koelmanschool). Na de basisschool
volgden onvergetelijke jaren op de Guido de Brès in Rotterdam, waar ik in 1985
het VWO-diploma heb behaald. 
Ik ben toen gaan werken bij Van Dien+Co Accountants in Rotterdam en in de
avonduren ben ik aan de NIvRA-opleiding begonnen. In maart 1997 ben ik
geslaagd voor het accountantsexamen en daarna ingeschreven in het accoun-
tantsregister.

Hoe kom jij toch in Zeeland terecht?
Heel eenvoudig: door m’n vrouw. Forra woonde in Oostdijk en ik in Krimpen
aan den IJssel. In de verkeringstijd dachten we na over trouwen en ergens gaan
wonen, maar eigenlijk was er geen enkele plaats tussen Oostdijk en Krimpen
waar we een enthousiast gevoel bij kregen. Tijdens een bijeenkomst raakte ik
aan de praat met een accountant van de Tombe & Melse Groep en hij vertelde
mij dat er een vacature was bij hun kantoor in Middelburg. Ik heb gebeld, ben
wezen praten en een week later was de zaak in kannen en kruiken en kon ik
naar Zeeland verhuizen. We hebben hierin Gods leiding in ons leven heel dui-
delijk mogen zien.

Wat is het beroep dat je uitoefent?
Zoals gezegd ben ik begonnen als assistent-accountant bij Van Dien+Co in
Rotterdam, daarna verhuisd naar het Zeeuwse en werkzaam bij de Tombe &
Melse. Na diverse fusies en naamsveranderingen heet deze organisatie tegen-
woordig Deloitte. In 1996 ben ik als assistent-controller gaan werken bij schelp-
dierenhandel Prins & Dingemanse in Yerseke. In 1999 heb ik bedrijfsleven en
accountantservaring kunnen combineren door bij DRV Accountants en Belas-
tingadviseurs in Goes aan de slag te gaan als controller.
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Ben je bij meerdere activiteiten betrokken dan alleen de SGP? Zo ja,
welke?
Naast m’n dagelijks werk en de gemeenteraad ben ik betrokken bij het jeugd-
werk binnen de Gereformeerde Gemeente van Krabbendijke en lid van het
bestuur van het Calvijn College. Tenslotte ben ik penningmeester van stichting
dorpshuis “Apeldoorn” in Oostdijk.

Sinds wanneer ben je lid van de SGP?
In een vlaag van jeugdige overmoed heb ik bij politieke discussies tijdens maat-
schappijleer op school de VVD verdedigd. Dat leidde tot diverse discussies,
waarbij ik op basis van argumenten moest toegeven dat je als christen eigenlijk
niet anders dan SGP kon stemmen en dus ben ik SGP gaan stemmen en
daarna (+/- 1986) ook lid geworden. 
Toen ik verhuisde, wilde ik m’n lidmaatschap opzeggen. Ik kon altijd nog lid
worden van een kiesvereniging in Zeeland, maar de heer Verburg, destijds
secretaris van de kiesvereniging in Krimpen had een andere oplossing: ik schrijf
je wel over naar de kiesvereniging in Krabbendijke. En zo ben ik lid gebleven.

Welke functies heb je binnen de partij al uitgeoefend?
Ai, beetje pijnlijke vraag. Vanuit een eerdere functie in de dorpsraad van Oost-
dijk was ik zijdelings betrokken bij de gemeentelijke politiek, maar meer als toe-
hoorder / toeschouwer. Wat de kiesvereniging betreft was ik een zogenaamd
“slapend lid”, niet echt actief dus. Dat kwam o.a. door de accountantsstudie en
de (bestuurlijke) bijbaantjes die ik toen had.

Hoe belandde je in de gemeenteraad van Reimerswaal?
In november 2005 belde Ad Meeuwsen mij op of ik na wilde denken over kandi-
daatstelling voor de lijst van de kiesvereniging van Krabbendijke. Op het
moment dat ik moest beslissen, hadden wij binnen onze familie hele andere
dingen aan ons hoofd, die ons bezig hielden. Ik heb toen gezegd dat de kies-
vereniging mij op de lijst mocht zetten. Dat was echter nog maar de helft van de
vraag, want die kwam ogenblikkelijk daarna: en mag dat ook op een mogelijk
verkiesbare plaats?
Zoals gezegd: m’n gedachten waren helemaal niet bij de SGP en ik heb toege-
stemd met de gedachte dat als het niet Gods weg zou zijn, ik ook niet gekozen
zou worden. Op de kieslijst ben ik als 8e terechtgekomen, hetgeen inhield dat,
om lid van de gemeenteraad te kunnen worden, de restzetel behouden moest
blijven en de SGP deelnemen in het college. Er werd overigens voorzichtig
rekening gehouden met het verlies van de restzetel…
Toen de stemmen geteld waren, bleek dat de SGP de restzetel behield en ik
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bleek zo veel stemmen te hebben, dat ik direct gekozen was. Ik heb dat mogen
ervaren als de goedkeuring van de Heere over de gekozen weg.

Vertel eens iets over het gemeenteraadswerk, zoals je dat tot nu toe mee-
gemaakt hebt? Viel het tegen? Viel het mee? Waren er spannende
momenten?
In het begin is alles, ondanks dat je het vanaf de publieke tribune hebt meege-
maakt, nieuw. Je bent weer een beginneling en je moet vanaf de grond begin-
nen. Ik heb wel wat ervaring met bestuurlijk werk, maar in die besturen
ontbreekt de factor van de verschillende politieke partijen. Dat was wel wennen.
Enerzijds is het meegevallen, maar daarvoor past alleen dank aan de Heere. Hij
heeft altijd willen helpen met het vinden van de juiste woorden en reacties. Dan
besef je ook de waarde van het gebed: thuis voor de vergadering, maar ook bij
de opening van de raadsvergadering als een ogenblik stilte gevraagd wordt
voor bezinning of gebed.
Anderzijds: de besprekingen binnen de raad zijn vaak zakelijk van karakter.
Over de voorstellen van het college wordt veelal in technische en/of financiële
zin gediscussieerd. Daardoor is er minder gelegenheid om het “SGP-geluid”
binnen de raad te laten horen. Gelukkig zijn die momenten er nog wel, bijv. in
de discussie rond de urnenmuren op de verschillende begraafplaatsen en bij de
bespreking van de Kadernota.

Voor welke onderdelen ben jij de woordvoerder? Wordt dit onderling met
elkaar besproken/doorgesproken of heb je een zeker mandaat?
Ik mag samen met de vrienden en fractiegenoten Tin Janszen en Huib Knulst de
onderwerpen uit de portefeuilles welzijn en financiën behandelen en daarin
hebben we een verdeling wie waarover het woord voert. Dat gaat, uiteraard, in
goed onderling overleg met de andere fractieleden. Binnen de fractie wordt een
standpunt ingenomen m.b.t. een voorstel of worden vragen geformuleerd als
een voorstel van het college niet duidelijk is.
In de opinieraad neem je de antwoorden mee in de besluitvorming binnen de
fractie; in de besluitraad moet je beslissen of de antwoorden het standpunt van
de fractie kunnen wijzigen of niet. Mocht je daarover twijfelen, kun je de voor-
zitter van de raad om schorsing vragen voor overleg binnen de fractie.

Twee SGP-raadsleden van Reimerswaal komen uit Oostdijk, terwijl de
kern Waarde al geruime tijd (na J.M. Goud) al geen SGP-raadslid meer
heeft en er bij elke verkiezing een stuk of 340 mensen in Waarde hun stem
geven aan de SGP. Wat is hieraan concreet te doen in de nabije toekomst,
denk je?
Ik heb begrepen dat er bij de laatste gemeenteraadsverkiezingen vanuit
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Waarde geen kandidaten zijn voorgedragen die bij eventuele verkiezing ook lid
van de gemeenteraad wilden worden. Het is dus voor de volgende verkiezingen
D.V. zoeken naar een, liefst jonge en talentvolle kandidaat–politicus uit Waarde. 
De twee raadsleden uit Oostdijk zijn voorgedragen door de kiesvereniging van
Krabbendijke. Het feit dat beiden in Oostdijk wonen is, zoals dat wel eens wordt
gezegd, een “toevallige” samenloop van omstandigheden en zeker geen lobby
vanuit een Reimerswaalse kern. Overigens is Oostdijk goed vertegenwoordigd
met twee SGP-ers en een CDA-raadslid (mevrouw Jasperse).

Graag nog een slotopmerking.
Mag ik eigenwijs zijn en 2 opmerkingen maken? 
Ten eerste: willen de lezers de SGP in alle geledingen meenemen in het gebed?
Dat is noodzakelijk, want het zijn gewone mensen, die afhankelijk zijn van de
hulp van de Heere. De afgevaardigden staan, met name bij levensbeschouwe-
lijke onderwerpen, als het gaat om de dienst, het Woord en de Wet van de
Heere, veelal alleen in hun opvattingen en zij ontmoeten daarbij de nodige
tegenstand vanuit de autonome en mondige mens van de 21e eeuw.
Ten tweede een oproep aan de jongeren om niet afzijdig te blijven, maar actief
te worden in de politiek. De huidige raadsleden zullen eens vervangen moeten
worden en daarvoor zijn in de toekomst jonge politici nodig die het werk gaan
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doen. Binnen de Reimerswaalse SGP heb je de mogelijkheid: er is een bloei-
ende afdeling van SGP-jongeren. Van harte aanbevolen.

Hartelijk bedankt Nico voor de prettige wijze waarop je de vragen hebt beant-
woord en Gods zegen voor je hele leven, maar ook voor je politieke loopbaan
van harte toegewenst!

C. van den Bovenkamp
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Statenverkiezingen 7 maart 2007; 
een impressie
Op de avond van de statenverkiezingen hebben we als redactie een bezoek
gebracht aan het Abdijcomplex. Vertegenwoordigers van vele partijen waren
daar aanwezig om de verkiezingsuitslagen te volgen. Er waren er ook verschil-
lenden uit de SGP-achterban.

Als eerste kwamen we ons scheidend statenlid dhr. W. Kolijn tegen en we heb-
ben hem direct wat vragen voorgelegd.

Hoe ervaart u deze verkiezingen terwijl u zelf niet meer herkiesbaar bent?
We staan hier wat meer ontspannen dan bij de vorige verkiezingen. Vier jaar
geleden hebben we aangegeven dat we toen de laatste termijn ingingen en we
zijn blij dat we niet om gezondheidsredenen moeten stoppen. We hebben nu
een verjonging op de lijst en dat is prima.

Zal het stoppen van u consequenties hebben voor het aantal op de SGP
uitgebrachte stemmen?
Iedere kandidaat neemt zijn eigen stemmen mee, het is gelukkig niet van mij
afhankelijk.

Hoe was de samenwerking met de CU de achterliggende periode?
CU is wat afstandelijker geworden maar we moeten ook wel zeggen dat de
fractievoorzitter van de CU zich positief op heeft gesteld.

Na dhr. Kolijn kwamen we dhr. Roeland tegen, hij heeft de verkiezingscam-
pagne aangevoerd en we stelden ook hem enkele vragen.

Hoe kijkt u terug op de gevoerde campagne?
We hebben een sobere campagne gevoerd, we hebben bewust gekozen voor
regionale bladen voor onze advertenties. Ook hebben we veel vergaderingen
van belangenorganisaties bezocht. We hebben 5 regioavonden georganiseerd
en dat is gecombineerd met bedrijfsbezoeken in deze regio’s. Een aanpak die
voor herhaling vatbaar is.

We hebben ook nog kort gesproken met dhr. A.I.G. Dorst en dhr. A.J. van der
Maas, de nieuwe verkiesbare kandidaten op de lijst.
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Hoe ervaart u deze avond?
Dhr. A.J. van der Maas: Het is erg spannend.

Hoe kijkt u aan tegen de vermindering van het aantal statenleden?
T. Oostenbrugge: De bedoeling van de vermindering was dat we meer gingen
besturen op hoofdlijnen. Omdat echter door deze vermindering juist de kleinere
partijen wegvallen zie ik dit niet gebeuren. De grotere fracties hebben specialis-
ten die juist dieper op de materie ingaan.

Hoe ziet u de toekomst?
Het is afwachten en we hopen op vijf zetels. We missen een stuk ervaring door
het vertrek van dhr. W. Kolijn, hij was het boegbeeld van onze partij in Zeeland.
Onderweg hiernaar toe hoorde ik al dat Reimerswaal vertegenwoordigd was op
de verkiezingsavond omdat ik twee jonge dames voor de radio hun SGP stand-
punt hoorde verwoorden.

De uitslag van de
gemeente Reimerswaal
kwam rond 22.00 uur bin-
nen. De uitslag kwam van
de gemeente Tholen.
Daarna hebben we onze
lijsttrekker dhr. G.J. van
Heukelom een reactie
gevraagd.

Wat vindt u van de uit-
slag?
We zijn stabiel gebleven
en daar zijn we dankbaar
voor. We hebben iets
ingeleverd aan CU en
CDA. 

Bent u in voor een
nieuwe periode als
gedeputeerde?
Zeker, we zullen de toe-
komst maar afwachten. 
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Uitslag Verkiezing Provinciale Staten 2007

2007 2003

CDA 37144 38929

PvdA 21352 29264

VVD 21823 20891

SGP 17654 18251

PvZ 10402 7979

GL 7404 7907

CU 12038 7043

SP 18725 5469

D66 1944 3830

ZB 1924 4403

150410 143966

52,9% 51,16%
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Kandidatenlijst  PS-verkiezingen 7 maart 2007

1.   Heukelom G.R.J. van Nieuwerkerk
2.   Roeland G.D. Sint Annaland
3.   Dorst A.I.G. Kapelle
4.   Oostenbrugge T. van Bruinisse
5.   Maas A.J. van der Aagtekerke
6.   Burg J.J. van ir. Axel
7.   Koppejan J.E. Vlissingen
8.   Eenennaam H.W. van Sint Annaland
9. Maas A.G. van der Wissenkerke
10. Hamelink P.J. Zaamslag
11. Steensel J.A. van Oosterland
12. Geluk H. Sint Philipsland
13. Sprengelmeijer A.M.T. Zierikzee
14. Ruiter B. de Arnemuiden
15. Koster H.M. Kapelle
16. Bliek J.A. Krabbendijke 
17. Huizen N.G.H. Oostdijk
18. Poppe J.C. mr. Terneuzen
19. Fierloos J.A. drs. Kruiningen
20. Klinken H. van Middelburg
21. Tollenaar F.J. Nieuwdorp
22. Melse J. Aagtekerke
23. Bliek A.M. Krabbendijke
24. Berge C.L.M van de Burgh-Haamstede  
25. Houtekamer W.C. Oosterland
26. Gorsel L.C. van Oud-Vossemeer
27. Aarnoudse J.M. ing. Oud-Vossemeer
28. Joosse J. Arnemuiden
29. Koopman C. Sint Maartensdijk
30. Burg C. van ing. Terneuzen

UITNODIGING OPENBARE VERGADERING SGP 
Vrijdag 23 maart; i.v.m. 90-jarig bestaan kiesvereniging Krabbendijke

Spreker: Ir. B.J. van der Vlies

In zaal van Gereformeerde Gemeente Krabbendijke, J.W. Frisostraat 
Aanvang: 19.30 uur
Met collecte voor de partijkas i.v.m. weggevallen subsidie.
Deze vergadering is openbaar - iedereen is van harte welkom.
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Een terugblik op de jaarwisseling
We hebben de burgemeester om een reactie gevraagd op de jaarwisseling
2006-2007. Hij wil hier graag aan mee werken,  maar omdat de ruimte in deze
uitgave beperkt is hebben we in overleg met de burgemeester gekozen voor de
bijdrage zoals reeds in het Advertentieblad heeft gestaan. Voor onze najaarsuit-
gave gaan we in gesprek met de burgemeester over o.a. dit onderwerp en
hopen we daarvan uitgebreid verslag te doen. 

Inwoners van Reimerswaal,

Terugkijken hoort eigenlijk bij de afsluiting van het oude jaar en niet aan het
begin van het nieuwe jaar. Maar, al is het nieuwe jaar nog geen maand oud,
toch wil ik al wel even terugkijken.
Een terugblik op de jaarwisseling en de aanloop daar naartoe. Er waren bij u,
maar ook bij mij, grote zorgen. Immers, de aanloop en de start van 2006 verliep
buitengewoon onrustig. Veel inwoners, met name in Krabbendijke, voelden zich
onveilig en de schade aan persoonlijke en gemeentelijke eigendommen was
aanzienlijk. 
In de loop van 2006 is er ruim aandacht geweest voor de problemen rond de
jaarwisseling. Samen met anderen heeft de gemeente goed gekeken en vooral
geluisterd, om te zien hoe we dit doorgeschoten feestgedrag kunnen aanpak-
ken. In de weken voor de jaarwisseling heb ik vooral veel jongeren opgezocht
om rechtstreeks met hen te praten over de viering van Oud en Nieuw. 
Gedurende deze periode van intensieve voorbereiding is mijn vertrouwen in een
goed verloop van de jaarwisseling langzaam gaan groeien. Ik ontmoette name-
lijk steeds meer bereidwillige jongeren, die -net als u en ik- de jaarwisseling op
een gezellige en vreugdevolle manier willen vieren!
Gelukkig kunnen we terugkijken op een rustige jaarwisseling, zonder excessen
van geweld of vernieling. De schadebedragen zullen lager zijn dan de afgelopen
jaren. En ook het aantal klachten en melding van bezorgde burgers is beperkt
gebleven. 
Ik blijf me wel zorgen maken over de grote drankconsumptie, maar daar zal ook
in het nieuwe jaar weer meer aandacht aan worden besteed. Zowel ouderen,
als jongeren drinken meer dan goed en gezond is en ook meer dan, mijn
inziens, nodig is voor een mooi feest.
Langs deze weg wil ik een ieder heel hartelijk danken voor zijn of haar bijdrage
aan de afgelopen jaarwisseling. De gesprekken met jongeren, de evaluaties, de
brieven van bezorgde bewoners; alles bij elkaar hebben we met elkaar een her-
haling van problemen voorkomen. 
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Dank voor uw inzet, dank voor uw betrokkenheid en ook de jeugd: complimen-
ten voor de manier waarop jullie je aan je woord hebben gehouden!
Laten we er met elkaar, na deze mooie start, ook in de rest van 2007 een prach-
tig jaar van maken!

Met vriendelijke groet,
A.J. Huisman
burgemeester

Vergadervaria
D.V. woensdag 21 maart 2007
Tijdrede in het kerkgebouw van de
Ger. Gemeente te Yerseke
Spreker: Ds. G.J. van Aalst
Aanvang 19.30 uur
Organisatie: PKV Yerseke

D.V. vrijdag 23 maart 2007
Openbare vergadering i.v.m.
90-jarig bestaan van de
kiesvereniging Krabbendijke,
in een zaal van de Ger. Gem.,
J.W. Frisostraat 1 te
Krabbendijke. Spreker:
Ir. B.J. van der Vlies.
Aanvang 19.30 uur.
Organisatie: PKV Krabbendijke

D.V. vrijdag 16 november 2007
Locatie: Dorpshuis de Zaete.
Spreker mr. C.G. van der Staaij.
Organisatie: PKV Yerseke
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Valckenisseweg 34 4411 BR Rilland
tel. (0113) 55 13 84

E-mail: info@hoekman-tussendescheldes.nl

Badkamers met comfort
en design naar uw

persoonlijke smaak!
Tussen de Schelde's levert en

installeert complete badkamers van
koninklijke kwaliteit, o.a. Villeroy &
Boch en Sphinx. Ruime keus is er in
wand- en vloertegels en badkamer-
accessoires. Kortom... bezoek onze
showroom en ontdek het zelf.
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Westweg 21, 4413 EE Krabbendijke
T (0113) 50 24 73 - F (0113) 50 12 96
GSM 06 - 53 83 97 82

Als dealer van onderstaande merken:

HAVEP, ORCON, BJÖRNKLADER, BRAM’S PARIS, SANTINO, US BASIC,
MC FORSUM, ROM88, GRISPORT, ELTEN, EMMA, SAFETY JOGGER enz.

bieden wij voor bedrijven en particulieren een uitgebreide collectie werkkle-
ding, vrije tijdskleding en veiligheidsschoenen aan. Ook verzorgen wij op
alle werk- en promotiekleding uw bedrijfsnaam of -logo d.m.v. borduren,
transfer of zeefdruk. Vraag vrijblijvend offerte aan en u zult versteld staan.

Informeer of kom vrijblijvend langs op bovenstaand adres.

Bezoek nu ook onze website www.vandevreede.nl
Emailadressen zijn: jaap@vandevreede.nl en jos@vandevreede.nl

Handel in beplanting

Garden & flowersGarden & flowers

www.walhoutbestratingen.nl

Zuidweg 23, 4413 NL  Krabbendijke
tel. 0113 - 50 34 27 / 06 - 53 68 76 86 / 06 - 52 02 12 48

e-mail: walhoutbestratingen@filternet.nl

Wij zijn er voor u om uw
complete tuin aan te leggen

en te onderhouden, o.a.:
bestrating, beplanting e.d.

- Bestrating

- Schuttingen

- Blokhutten

- Assortiment
Ecostyle

- Terraspotten

- Tuinlampen

- Waterpartijen

BESTRATINGSBEDRIJF WALHOUT
HANDEL IN SIERBESTRATING

BESTRATINGSBEDRIJF WALHOUT



Uit de raad (1)
Wet Maatschappelijke Ondersteuning, kortweg de WMO
In de uitgave van december 2006 van ‘Een vaste koers’ hebben wij iets mogen
zeggen over de WMO. Echter gezien de toegemeten ruimte was dat maar
beperkt. Op verzoek van de redactie ben ik gaarne bereid daar wat meer over
te vertellen. 

De WMO is op 1 januari 2007 in werking getreden. Voor dat het zover was, is
het vele malen eb en vloed geweest. De complexiteit van deze materie in de
vertaling naar wet en regelgeving noopte tot het diverse malen uitstellen van
parlementaire behandeling en besluitvorming.
Dit alles maakte het voor de gemeenten niet gemakkelijk om binnen het nood-
zakelijke tijdsbestek klaar te zijn voor de daadwerkelijke uitvoering.
In onze Gemeente Reimerswaal is dat met de enthousiaste en kundige inzet
van betrokken medewerkers gelukt.  Dat mag ook wel eens worden gezegd!
Vanuit eigen waarneming en betrokkenheid neem ik daar mijn petje voor af.
Het is de trekkers van het project Jobien Vermue en Jan Martens vooral gelukt
om belanghebbenden tijdens voorlichtingssessies het vertrouwen te geven in
het betrokken en zorgvuldig omgaan met hun belangen.

De bedoeling van de WMO is:
Het bevorderen van de maatschappelijke participatie van zowel jongeren als
ouderen, al dan niet gehandicapt of beperkt, in het volwaardig kunnen deelne-
men aan de samenleving.

Het daarbij gehanteerde uitgangspunt is:
De eigen verantwoordelijkheid, de medeverantwoordelijkheid voor elkaar en de
gemeentelijke ondersteuning.

Burgers willen meedoen aan de samenleving, voor de meeste van hen is dat
een vanzelfsprekendheid; echter niet allen lukt dit zonder hulp of ondersteu-
ning. Daartoe zal de samenhang met voorzieningen voor betrokkenen in hun
directe omgeving hen in staat moeten stellen dat zij zoveel en zolang mogelijk
zelfstandig kunnen functioneren.
De WMO komt in de plaats van de Wet Voorzieningen Gehandicapten (WVG),
de Welzijnswet en delen van de Algemene Wet Bijzondere Ziektekosten (AWBZ) 

Waarom een nieuwe wet?
Het aantal ouderen zal in de komende decennia blijven toenemen. Ouderen en
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mensen met beperkingen zullen in steeds groter aantal en steeds langer zelf-
standig blijven wonen en deelnemen aan de samenleving. Deze dubbele
opgave van vergrijzing en van vermaatschappelijking van de zorg vraagt om
een nieuwe aanpak.
Er is thans geen sluitend aanbod van wonen, zorg en welzijn.
De WMO als nieuw wettelijk kader voor de gemeentelijke zorg- en welzijnsta-
ken.  In combinatie met een afslanking van de AWBZ moet daarin worden voor-
zien.

Wie voert de WMO uit?
De verantwoordelijkheid voor de uitvoering van de WMO is een taak van de
plaatselijke burgerlijke gemeente. Samenwerking met regionale gemeentelijke
verbanden is van groot belang, we hoeven niet allemaal zelf het wiel uit te vin-
den.
De financiering van de Wet loopt via een rijksbijdrage in het Gemeentefonds. De
gemeente heeft veel beleidsvrijheid en maakt voor de uitvoering van de wet op
elk van de prestatievelden, zoals hieronder beschreven, elke vier jaar een plan.
De gemeente is dat verplicht te doen in samenspraak met burgers, in het bij-
zonder de burgers om wie het gaat en hun belangenorganisaties.

De oprichting van een WMO-raad als adviescollege is daartoe het geëigende
middel. Hiertoe is in Reimerswaal Informatie een oproep geplaatst om mede-
werkers te werven.  Na selectie heeft dit geresulteerd in een aantal kandidaten
met een grote maatschappelijke betrokkenheid en een redelijke kennis van
zaken omtrent de WMO. Allen zijn bereid zich voor minimaal vier jaar in te zet-
ten als lid van de WMO-raad en willen richting, vorm en inhoud geven aan de
Wet Maatschappelijke Ondersteuning in Reimerswaal.
De achterban van de kandidaten varieert. Sommigen zijn gevraagd zich kandi-
daat te stellen vanuit hun achterban, anderen hebben gereageerd op persoon-
lijke titel vanuit hun maatschappelijke betrokkenheid.

Op 20 december 2006 zijn wij getuige geweest van de officiële installatie van de
WMO-raad in de raadszaal van het gemeentehuis te Kruiningen.
De WMO-raad bestaat uit de volgende personen:
De heer P. Polderman, Yerseke, als onafhankelijk voorzitter
Mevrouw M. K. van Koeveringe-Herrewijnen, namens de Ger. Gem. te Rilland
De heer N. A. E. Ingels, Krabbendijke, op persoonlijke titel
De heer Dorlijn, namens de PKN te Yerseke
De heer J. A. Bliek, Krabbendijke, namens de Vereniging Helpende Handen
De heer J. C. Jansen, Hansweert, namens de Anbo en het Astma-fonds
De heer R. Mieras, Kruiningen, op persoonlijke titel
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De heer A. M. Hoogerland, namens de Ger. Gem, te Krabbendijke
De heer R. Kriekaard, Yerseke, namens St. Gehandicaptenbeleid Gem. Rei-
merswaal
De heer W. A. Don, Yerseke, op persoonlijke titel.
In deze “heren”-club verwachten wij dat mevrouw Van Koeveringe haar “man-
netje” wel zal staan.
Wij wensen deze raad onder de deskundige leiding van de heer Polderman
saamhorigheid toe in het behartigen van de hen toevertrouwde belangen.

Voor informatie en advies voor het aanvragen van voorzieningen bij de
Gemeente Reimerswaal kunt U telefonisch contact opnemen met het zorgloket
of persoonlijk aan de balie in het gebouw Bachten Vaete van het gemeentehuis.
Op pagina 19 van de Gemeentegids 2006/2007 wordt daarover de informatie
verstrekt.

De WMO beslaat negen prestatievelden. Deze zullen gefaseerd worden inge-
voerd. Om U enig inzicht te geven volgt een korte beschrijving:

Prestatieveld 1:
Bevorderen van de sociale samenhang in en leefbaarheid van dorpen, wijken
en buurten.
Zoals activiteiten om burgers meer bij hun leefomgeving te betrekken.
Van belang zijn daarbij de aanwezigheid van club- en buurthuizen, jeugdhon-
ken, speelplekken, verenigingsleven, welzijnswerk ouderen, sociaal cultureel
werk, culturele activiteiten.

Prestatieveld 2:
Op preventie gerichte ondersteuning van: a. jeugdigen met problemen met
opgroeien b. ouders met problemen met opvoeden.
Zoals voorzieningen op het terrein van signalering, toeleiding naar en het weg-
wijs maken in het hulpaanbod, pedagogische hulp en coördinatie van zorgvoor-
zieningen, spijbelen, jeugdcriminaliteit, HALT-projecten, 

Prestatieveld 3:
Het geven van informatie, advies en cliëntenondersteuning.
Zoals voorlichtingsloketten, ouderenadviseurs, slachtofferhulp, rechtshulp.
In relatie hiermee inspraak van burgers, cliëntenraden.

Prestatieveld 4:
Het ondersteunen van mantelzorgers daaronder begrepen steun bij het vinden
van adequate oplossingen indien zij hun taken tijdelijk niet kunnen waarnemen,
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evenals het ondersteunen van vrijwilligers mede door het doen geven van cur-
sussen hiervoor.

Prestatieveld 5:
Het bevorderen van deelname aan het maatschappelijk verkeer en van het zelf-
standig functioneren van mensen met een beperking of een chronisch psy-
chisch probleem en van mensen met een psychosociaal probleem. Zijnde
algemene voorzieningen.
Zoals sociale activering, schuldhulpverlening, minimabeleid, toegankelijkheid
van openbare ruimten, gebouwen en openbaar vervoer, aangepast en levens-
loopbestendig bouwen, zorgboerderijen.

Prestatieveld 6:
Verlenen van voorzieningen aan mensen met een beperking of een chronisch
psychisch probleem en aan mensen met een psychosociaal probleem ten
behoeve van het behoud van hun zelfstandig functioneren of hun deelname aan
het maatschappelijk verkeer. Zijnde individuele voorzieningen.
Zoals rolstoelen en scootmobielen, huishoudelijke verzorging, woning aanpas-
singen, maaltijdvoorziening, sociale alarmering, dagbesteding ouderen, ver-
voersvoorzieningen, informatie advies en hulp voor mensen die zichzelf slecht
kunnen redden.

Prestatieveld 7:
Het bieden van maatschappelijke opvang, waaronder vrouwenopvang en het
voeren van beleid ter bestrijding van geweld dat door iemand uit de huiselijke
kring van het slachtoffer is gepleegd.
Zoals kortdurende of tijdelijke dag- en nachtopvang bij crisiscentra voor slacht-
offers van huiselijk geweld, begeleiden bij zelfstandig wonen, het melden van
en advies bij huiselijk geweld.

Prestatieveld 8:
Het bevorderen van openbare geestelijke gezondheidszorg.
Zoals initiatieven ten behoeve van dak- en thuislozen, sociaal kwetsbaren, een-
zamen, verkommerden en verloederden, zorgmijders, draaideurcliënten
gepaard gaande aan psychiatrische problemen, schulden, verslaving en isole-
ment.

Prestatieveld 9:
Ambulante verslavingzorg.
Activiteiten ter bestrijding van verslaving aan alcohol, drugs, medicijnen, gok-
ken, met inschakeling van de GGD evenals het bestrijden van de met deze ver-
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schijnselen gepaard gaande overlast.

Het is niet zo dat het allemaal nieuw is, aan veel van de genoemde taakvelden
wordt reeds uitvoering gegeven, alleen de wijze waarop behoeft in de verande-
rende samenleving een ander, meer samenhangend beleid gericht op burger-
participatie, waarbij de inmiddels geïnstalleerde WMO raad het middel is bij
uitstek. 

Wij hopen U wat inzicht te hebben gegeven in de materie.
Mogelijk een volgende keer kunnen we het nog eens hebben over het Per-
soonsgebonden Budget (PGB) en andere begrippen.

Rilland, februari 2007 V. Janszen 
Gemeenteraadslid
SGP-fractie
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Werkbezoek SGP statenfractie
aan Yerseke
Op 22 februari 2007 kwam de SGP-statenfractie op werkbezoek in Zuid Beve-
land. Dit in het kader van de komende provinciale verkiezingen, waarvoor deze
keer als locatie Yerseke gekozen is.
‘s Middags omstreeks 14.45 uur zie je een aantal mensen zich oriënteren bij het
havenkantoor waar ze aan boord zullen stappen. Uiteindelijk stappen we aan
boord van de YE30 van de Fa. J. Dooge.
Aan boord bevindt zich tevens dhr. E. Barbé van de fa. Barbé. We tuffen de
haven uit met in de ene hand een bolus (een typisch Zeeuwse ontvangst) en de
andere hand een kopje koffie en maken een praatje met deze en gene. Het doel
van deze vaartocht is: Het trekken van een korretje mossels op “de Dortman”,
een bezichtiging van de hangcultuur nabij Sint Maartensdijk, een bezoek aan
de Hatchery kwekerij van Roem van Yerseke (Zeelands Roem) en de nodige
tekst en uitleg over alles wat met de schelpdiersector te maken heeft.

Al varend legt dhr. Barbé
e.e.a. uit over de mossel-
sector. Vanaf ca. 1870
wordt er al door verschil-
lende generaties op
dezelfde percelen gevist.
Dit is direct al een vorm van
duurzame visserij vanwege
het feit dat het zich al meer
dan 100 jaar bewijst. In het
verleden (ca. 1989) lag de
mosselproductie op ca. 100
miljoen kilo, wat omgere-
kend 1 miljoen mosselton is
(1 mosselton = 100 kilo). In

januari en februari 1990 hebben zich een aantal stormen (orkanen) over de
Waddenzee voltrokken waardoor het oostelijk deel weggestormd is. Hierna is in
Nederland beeld ontstaan dat de vissers er de oorzaak van zijn dat er geen
mossels meer liggen, terwijl dit door de natuur gebeurd is. Vanwege deze nega-
tieve beeldvorming is in 1992 een gedeelte van het wad “verboden visgebied”
geworden. Dit resulteerde weer in een productie van de helft à 50 miljoen kilo.
minder vangst. Daarnaast wordt door milieu- en aanverwante organisaties de
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“ongerepte natuur” voor-
gestaan. Resultaat hiervan
is dat het in deze natuur
niet vanzelf beter wordt als
er geen kotter meer vaart.
Bijvoorbeeld in het oostelijk
deel (wat nu gesloten is
voor vissers) bevinden zich
veel minder eidereenden,
dan in het westelijk deel.
Op zich logisch, want een
eend eet liever een dikke
mossel dan dat het dier
verdwaasd rondzwemt in
de “ongerepte natuur.”
Evenzeer als iemand liever een goed gesmeerde boterham eet, dan droog
brood. Daarnaast is het wel wrang voor de vissers dat onze Europese buren uit
bijvoorbeeld Denemarken af een toe een soort jachtseizoen houden en eider-
eenden afschieten, terwijl je in Nederland er bijna langs moet varen. Een ander
aardig punt is het gewraakte punt van “bodemberoering.” Gesuggereerd wordt
vaak dat de mosselvissers met hun korren de bodem kapot maken. De mossels
liggen op een zogenaamde mosselbank. Deze mosselbank is ontstaan uit niets
anders dan restproducten (afvalstoffen) van de mossels. Deze afvalstoffen met
de mossels worden door de vissers weer aan boord genomen. Mooier kan het
toch niet, terwijl de zeebodem nagenoeg niet aangetast wordt. Daarnaast moet
niet vergeten worden dat een kotter gemiddeld 10-30 uur per vijf  jaar op
dezelfde plaats vist. Waar praten we dan eigenlijk over?!  Inmiddels zijn we na
tussendoor een korretje opgevist te hebben, aangekomen bij de hangcultuur
nabij Sint Maartensdijk. Een leuk alternatief, maar erg bewerkelijk (meer kosten,
minder omzet). Daarnaast heb je dan weer “oppervlaktevervuiling” door al die
tonnetjes op het water waar ook geen watersporter meer kan varen. De
opbrengst van hangcultuur ligt op ca. 200 mosselton per hectare. Dit betekent
bij een productie van 600.000 mosselton dat er 3000 hectare nodig is in de
Oosterschelde en/of de Waddenzee. Dit is nagenoeg niet realiseerbaar.
Samenvattend betekent dit dat de hangcultuur een goede aanvulling is op de
bestaande mosselvisserij, maar geen vervanging ervan. Vaak worden in dit licht
ook de kreten “verduurzamen” en “innoveren”  de sector toegeschreven. Het
vreemde hiervan is dat de praktijk zich al meer dan honderd jaar verduurzaamd
heeft. Daarnaast is het de vraag of degene die innovatie dwingend voorschrijft
ook financieel de consequenties mee wil helpen dragen. Mogelijk wordt er dan
minder hard van alles geroepen waardoor de schelpdiersector in een moeilijke
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tot onmogelijke positie raakt. Inmiddels naderen we de haven van Yerseke en
gaan we naar de Hatchery (= broedplaats) Roem van Yerseke. Hier worden
mossels geweekt. Door de eitjes en zaadjes van de mosselen bij elkaar te bren-
gen ontstaan embryo’s die uitgroeien tot mossellarfjes. Deze larfjes worden
vervolgens opgekweekt tot mosselzaad. Er kan gekozen worden om dit mos-
selzaad na kweek zo snel mogelijk te verzaaien (minder opslag e.d., dat is
goedkoper) of langer binnen te houden (dan zijn ze wat robuuster). Middels
stromend water en voedsel vindt de kweek plaats. Na 48 uur ontstaat een larfje.
Er kunnen zich makkelijk 2 miljoen larfjes in een bak bevinden. Het mosselzaad
moet echter ook eten. Dit wordt gedaan door algen te kweken. Dit is van
reageerbuisniveau tot aan grote vaten door er iedere keer ingrediënten aan toe
te voegen. Hoe donkerder het water, hoe beter de algen (het voedsel). Naast de
kweek van mossels wordt dit ook beproefd met kokkels, wat weer een andere
behandeling vraagt. Wat met name op dit moment speelt, is de zorg om de
kwaliteit van het Oosterscheldewater. Kweek met zaad van de Oosterschelde
geeft o.a. misvormde schelpjes en mindere kwaliteit dan van andere gebieden.
Het lijkt met toxicologie (is de schadelijke effecten van stoffen op levende orga-
nismen, verontreiniging, vergiftiging) te maken te hebben. Daarom is in dat
opzicht onderzoek hieromtrent zeker gewenst.
Na dit innoverende bezoek stomen we op richting dorpshuis “De Zaete.” Hier
wacht ons een maaltijd. Hierna acclimatiseert ieder zich nog wat om vervolgens
de verkiezingsavond die om 19.30 uur begint bij te wonen. Al met al een leer-
zame en interessante dag wat zeker voor herhaling vatbaar is. 

Hans Rottier
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Verkiezingsavond voor de
provinciale staten
“Verkiezingen voor de provincie? O ja, volgens mij ben ik daar wel eens eerder
voor naar de stembus geweest. Maar wat doen ze eigenlijk in de provinciale sta-
ten? Ik hoor daar zo weinig van. Wil je eens iets opnoemen wat daar aan de orde
komt? O genoeg hoor, om te beginnen de veiligheid op en rond de Wester-
schelde, verder nog de  ontpoldering, de mossel-  en kokkelvisserij, aanrijtijd
voor de ambulances, WCT en  VTC enz. Zozo, doen ze dát allemaal in de pro-
vincie?  Dan ga ik toch vanavond maar eens naar die verkiezingsavond in Yer-
seke”. 
Veel geïnteresseerde heren en ook dames hebben we op die avond ontmoet.
Ook  niet te vergeten de vele jongeren van de SGP die de zaal hebben aange-
kleed en een informatietafel hebben verzorgd.

Niet lang na half acht begint de dhr. Van Koeveringe, voorzitter van de CKV van
Reimerswaal aan de opening van de avond. Hij geeft een bekende Psalm op,
omdat de beamer dienst weigert. Maar desondanks zingt het echt niet minder
goed. Na het zingen wordt de 99e Psalm gelezen, altijd een zeer toepasselijke
Psalm voor o.a. politieke zaken.
Na het gebed begint dhr. van Koeveringe aan zijn openingswoord. Hij vraagt
ons hoe we tegen de verkiezingen aankijken. Om even terug te komen op de
gelezen Psalm komt het er op neer dat de Heere regeert en dat het gelukkig niet
van mensen afhangt. Want onze plaats hoort ootmoedig te zijn voor God in het
stof.
Vele lessen zijn uit Gods Woord te halen, o.a.  wat we moeten doen in moeilijke
tijden. Want in de Bijbel staan vele geschiedenissen waarin men de Heere aan-
riep en Hij hen verhoorde. Een gebedsgestalte die Hij verworven heeft aan het
kruis. Daarom is er nog verhoring voor de ootmoedige bidders, die het meestal
in de verborgenheid zoeken. Aan zulke mensen is het meest gebrek. 
Ook haalt dhr. Van Koeveringe nog een geschiedenisverhaal op van Michiel de
Ruyter. Er moest op een zeker moment, na veel overwegingen, toch ten strijde
worden getrokken. Dat snoer van God, Nederland en Oranje leefde in die tijd bij
de mensen. Op het moment dat de schepen ten strijde gingen, luidden de klok-
ken en stroomden de kerken vol mensen. De nood werd gevoeld en vele gebe-
den gingen toen naar Boven. De Heere heeft verhoord. Door dat ootmoedige
gebed wil de  Heere nóg werken en gediend worden! 
Dhr. Van Heukelom krijgt nu de gelegenheid om zijn inleiding te houden. Hij
bedankt voor de fijne manier van ontvangst en voor het interessante werkbe-
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zoek op en rond de Oosterschelde. 
Hij begint met een terugblik op een avond, vorige week op Schouwen. De pre-
dikant die daar de avond opende, las Psalm 19 en benadrukte ook sterk dat we
veel moeten vragen of Gods werk aan Zijn knechten gezien mag worden. Bij
Ds. Kersten ging het in de politiek ook om de heilige ordinantie Gods. Maar
waar is dat nu nog in de school, in de kerk en in de  staat? Waar is de heiligheid
Gods te vinden? In de politiek gaat het ten diepste om Gods Woord en Zijn hei-
lige ordinantie.
Veranderingen in de samenleving begonnen in de jaren zestig van de vorige
eeuw. Veel zaken van vroeger moesten weg. Abortus, euthanasie en homohu-
welijk werden steeds meer naar voren gebracht. Het kwam er steeds meer op
neer dat de burger zelf wil bepalen wat kan en wat niet kan en niet meer doet
wat God wil. De SGP heeft er tegen gewaarschuwd. Keer op keer is gezegd dat
het zo niet kan. Normen en waarden wilde men vervagen. De SGP kreeg het
verwijt dat ze uit de middeleeuwen stamden. Ook toen al had men het liefst
gezien dat de SGP verboden zou worden. 
De zuivere religie is van groot belang voor de Nederlandse samenleving. Aan-
gezien samenleven bijna niet meer mogelijk is, proberen politici toch weer iets
van normen en waarden, de waarde van het gezin etc. onder de aandacht te
brengen. Daarbij komt er ook weer meer geld voor de jeugdzorg en jeugdhulp-
verlening beschikbaar. Ook de opvoeding met als doel de moederfiguur cen-
traal te stellen, de zogenaamde hechtingsproblematiek, werd vaak onderschat.
De gedeputeerde vertelt dat hij wel eens in een jeugdgevangenis komt en daar
zelfs kinderen tegenkomt van 10 jaar die een moord op hun geweten hebben.
Dat zijn de vruchten van onze samenleving. Omdat aan dit probleem hard
gewerkt wordt en er veel geld in gestoken wordt, ziet men het aantal delicten
gelukkig afnemen. 
Om verder nog even op het jeugdbeleid  in te gaan, roept Van Heukelom nog
een foto van een nieuwe basketbalopstelling in herinnering,  met daaromheen
graffiti op de muren en een groep hangjongeren. De fout die daar o.a. is
gemaakt, is dat men de basketopstelling op een grasveld heeft geplaatst en
niet op een tegelplein. Het is maar een klein voorbeeld. Als men aan zulk soort
punten meer aandacht zou besteden, kan er al veel voorkomen worden.
De duurzaamheidsdriehoek ∆ met als punten economie, ecologie en sociaal
beleid, werd door dhr. Van Heukelom verder uitgewerkt. Gewezen wordt op de
visserij in onze provincie, die extra aandacht wel heeft verdiend omdat zij
anders door o.a. de milieufederaties kapot wordt gemaakt. Eenden zijn bij die
federaties belangrijker dan mensen. Hebben ze enkele rechtszaken gewonnen,
dan weten ze hun plek niet meer en proberen ze steeds meer te boycotten.
Omdat het al meerdere malen voorgekomen is dat op de valreep van het mos-
selzaadvissen een zaak aangespannen werd door de Milieufederatie, wil men
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bij de SGP ook gaan voor
een meerjarige vergunning. 
Dhr. Van Heukelom bena-
drukte ook sterk dat we als
politieke partij ons veelzij-
dig moeten ontwikkelen
door op de hoogte te blij-
ven van de zaken, die  in de
provincie zich voordoen.

Om het hogere en acade-
mische onderwijs in de
provincie uit te breiden wil
men graag de onderzoeks-

centra daaraan koppelen om kennis op hoger niveau in de provincie verder uit
te werken.
Eén van de laatste dingen die dhr. Van Heukelom in zijn speach nog aan ons
vertelt is een fragment van een vergadering in Brabant bij gedeputeerden en de
CvdK van die provincie. Men wist daar dat dhr. Van Heukelom gedeputeerde
was namens de SGP in Zeeland. Er waren daar verschillende mensen die nooit
eerder een SGP-gedeputeerde waren tegengekomen. Dus Van Heukelom
voelde zich een uniek persoon, want er wordt dan wel extra op je handel en
wandel gelet. Dit geldt als waarschuwing voor iedereen.  Intussen zit dhr. Roe-
land volgens Van Heukelom te popelen om zijn verhaal te doen. Hij ontvangt de
gelegenheid om het woord te voeren.

Dhr. Roeland begint zijn inleiding met de opmerking dat we de moed moeten
hebben om overal te zeggen wie we zijn en wat de zaak is waar we voor staan.
Velen zullen zeggen dat dit ouderwets is, maar de beginselen en Gods Woord
blijven actueel. Dus laten we blijven bij de oude wijn, want er is geen betere. De
eerste prioriteit van de SGP behoort te blijven bij de beginselpolitiek. Populair
zul je als SGP’er niet worden, het blijft roeien tegen de stroom in. En ga maar
niet met de wind mee, want je wordt er vroeg of laat op aangevallen. Laten we
de koers van Calvijn en Groen van Prinsterer maar volgen om in hun voetsporen
een principiële koers te blijven volgen. Een vaste en duidelijke koers!
Een vaste koers ook voor ruimtelijke ordening, niet alleen voor de landbouw,
maar ook voor de visserij en de woningbouw. In de provincie worden vele
zaken, zoals woningbouw, globaal uitgevoerd omdat het omgevingsbeleid voor
de gemeenten van toepassing is. Plaatselijke bestuurders behoren de grenzen
te zoeken. De provinciale bestuurders willen wel graag een terugkoppeling en
de ervaringen van de plaatselijke bestuurders zijn erg nuttig om zodoende een
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visie te krijgen op een vervolgbeleid. Dhr. Roeland is blij dat er in Reimerswaal
veel wordt gedaan aan de behoefte van woningbouw en ook is hij blij met de
hulp van die gemeente aan betaalbare starterswoningen. Ook het werk onder
de jeugd dat in Reimerswaal verder wordt uitgebreid, is zeker te waarderen.
Ook de provincie gaat daar verder in doorwerken.
Een actueel onderwerp in de provincie en in de gemeente is ontpolderen. Het
thema ontpolderen komt oorspronkelijk van het beleid dat Nederland en België
hebben ontwikkeld. Daarbij is toegezegd dat Antwerpen beter bereikbaar mag
worden. Een visie op de Westerschelde die ingewonnen is door de commissie
Maljers, is de bereikbaarheid van Antwerpen. Zij geven aan dat verdiepen in de
toekomst waarschijnlijk nodig blijft. De natuur en de veiligheid in de zeearm
komen dan in gevaar omdat de Westerschelde daardoor groter wordt. Tenge-
volge van dit onderzoek is de fractie meer alert geworden op zaken als ontpol-
dering. Het slot van het onderzoek Maljers is dat men verdere verdieping moet
voorkomen. Wanneer de Westerschelde wordt verdiept dan moet er volgens de
milieufederaties landbouwgrond terug gegeven worden aan de natuur. 
Ook vanuit de EU wil men  aandacht blijven geven aan de natuur rond de Wes-
terschelde. Op landelijk niveau is men zich er eveneens van bewust dat er iets
moet gebeuren. Daarom is ook de SGP op zoek naar alternatieven. De fractie in
Zeeland heeft het nieuwe kabinet één en ander onder de aandacht gebracht
over deze kwestie.
De SGP staat voor een principieel en zakelijk beleid. Daarom werkte de SGP
(provinciaal) o.a. kort geleden ook aan optimalisering van het leerlingenvervoer
in Zeeuws-Vlaanderen, dat verbeterd moest worden. Dhr. Roeland benadrukt
dan ook sterk dat ze zowel aan de burgers als aan de bestuurders in de
gemeente aandacht willen geven.
Het fractielid is van mening dat hij op deze avond geen moeite hoeft te doen om
mensen over te halen om
op 7 maart op de SGP te
stemmen. De burgemees-
ter die ook aanwezig is,
krijgt het advies dat hij ook
op de SGP mag stemmen. 
Na de pauze nemen de
forumleden plaats op het
podium. In het forum
nemen zitting de gedepu-
teerde, dhr. Van Heukelom
en drie kandidaten voor de
fractie in de provincie,
namelijk de heren Roeland,
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Van Oostenbrugge en Van der Maas en ten slotte
onze wethouder, de heer  J.P. Sinke. Forumleider is
Ad Dorst uit Kapelle-Biezelinge, die tevens kandi-
daat staat voor de provinciale verkiezingen.
Aan vragen uit de zaal is geen gebrek. Het is oplet-
ten geblazen om goed met de tijd om te gaan en om
iedere vraagsteller de gelegenheid te geven dat zijn
vraag aan de orde komt. Er komen verschillende
onderwerpen aan bod. De eerste vraag heeft
betrekking op de uienbranche. Dit is een heel
belangrijke branche in de gemeente Reimerswaal,
waarover in de inleidingen niet is gesproken. Eén
van de forumleden geeft samen met wethouder
Sinke te kennen dat deze branche verder geholpen
en ondersteund zal worden waar dat nodig is. Het
blijkt dat er de komende week in deze branche weer
besprekingen zullen zijn. 
Verder komen er nog vragen uit de zaal over wat de
provincie doet aan de import van mosselzaad. Ook
het zoetwater(probleem) voor de landbouw dat bij
warm weer snel vol zit met blauwalg en zodoende
onbruikbaar wordt voor de landbouw wordt naar
voren gebracht. Zeker ook  het gebrek aan voe-
dingsstoffen in de Oosterschelde dient volgens de

vraagsteller aandacht te krijgen. Dhr. Van Heukelom is op de hoogte van de
water- en de visproblematiek. We moeten niet vergeten dat het imago van vis-
sers een doorn in het oog is van de natuurbewegingen. Dus als er iets verbeterd
moet worden aan het water t.b.v. van de visserij, vindt dat niet bij iedereen
instemming. Ook vertelt hij dat de Waddenzee net als de Oosterschelde met
zo’n probleem zit en daar er een onderzoek gaande is, hopen we dat de resul-
taten daarvan in ons voordeel mogen uitvallen. Blauwalg in zoet water is te ver-
drijven door zout water met zoet water te mengen,  maar daardoor krijgt men
weer verzilting. Van Heukelom en Roeland geven aan dat zoet water voorrang
krijgt, maar dat zout water zeker ook de aandacht krijgt.
Verder volgen er nog vragen over de ontpoldering. De vraagsteller krijgt naast
het antwoord van een forumlid, ook van de forumleider het boekwerk met
onderzoek over dit thema van de commissie-Maljers.
Vanuit de jongeren komt nog een vraag wat de provincie doet aan hoger opge-
leide jongeren. Dhr. Van Heukelom geeft als antwoord dat er een opleiding
micro-technologie  aan de HZ geopend is. Ook een wateronderzoeks-centrum
van Delta N.V. met tientallen arbeidsplaatsen biedt perspectief voor hoogopge-
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leiden. Met de Roosevelt Academy probeert men ook mensen naar Zeeland te
trekken. Dhr. Van Heukelom geeft aan dat hij geen dingen kan toezeggen die
niet te realiseren zijn, maar wat wel duidelijk is, is dat Zeeland werkt aan uitbrei-
ding van specialistische bedrijven en onderzoeksinstellingen. 
Nog een punt wat door de statenleden onder de aandacht wordt gebracht is
dat de provincie Zeeland na Rotterdam, in Nederland het grootste risicogebied
is. Onze voormalige Commissaris van de Koningin heeft daar veel aandacht
aan besteed. Het is onmogelijk om met het geld, dat we per inwoner ontvan-
gen,  daar de nodige maatregelen voor te treffen. Wat de stijgende zeespiegel
betreft; er zullen op niet al te lange termijn aanpassingen worden gedaan aan
de waterkeringen in Zeeland. 
Ondertussen is het al tien uur geworden en het forum wordt afgesloten. Dhr.
Van Koeveringe bedankt iedereen voor zijn bijdrage en aanwezigheid. Dhr. Van
Heukelom is bereid om met ons te eindigen. Hij geeft Psalm 43:3 op, die we
met elkaar zingen. De inhoud van dit vers wensen we de kandidaat-statenleden
ook van harte toe. Daarna besluit hij de avond met gebed.

Roel Christiaanse, bestuurslid SGP-jongeren Reimerswaal
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